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Redaksjonskomiteens behandling av innkomne endringsforslag, og egne forslag til 
endringer i utkast til uttalelser 

Type forslag:  Tekst:  
Ditt 
fornavn og 
etternavn: 

Kommuneparti: 
Redaksjonskomiteens 
behandling og innstilling 

Endringsforslag 

Endringsforslag linje 57 og 
58. Fra eksisterende tekst til 
nye kulepunkt:  
 
* Sikre bedre 
implementering av NAVs 
rutiner og retningslinjer for 
oppfølging av sykemeldte. 
Dette gir en systematisering 
av sykefraværsarbeidet. 
 
* Jobbe for at det i større 
grad benyttes 
egenmeldingsdager før 
sykemelding; gjerne i 
samarbeid med fastleger. 

Eva 
Synnøve 
Hagewick 
Steigen 

Arbeiderpartiet 
i Bergen 

Redaksjonskomiteen innstiller på 
at eksisterende kulepunkter på 
linje 57 og 58 blir stående, og at 
følgende tas inn som et ekstra 
kulepunkt: 

- Jobbe for at det i større 
grad benyttes 
egenmeldingsdager før 
sykemelding; gjerne i 
samarbeid med fastleger. 

Endringsforslag 

Redaksjonskomiteen si 
innstilling for 
arbeidslivspolitikk, forslaget 
på linje 69 "Innføre krav om 
tilfredsstillende 
garderobefasilitetar for alle" 
Dette forslaget meiner eg 
allereie er ivaretatt i 
Arbeidsplassforskriften, eg 
meiner derfor at forslaget er 
unødvendig og bør strykast 
frå framlegget. 

Ruben 
Håvik 

Øygarden 
Arbeiderparti 

Redaksjonskomiteens innstilling 
til nytt kulepunkt som erstatter 
eksisterende kulepunkt på linje 
69:  
 

- At retten til 
tilfredstillende 
garderobefasiliteter 
styrkes og blir reell for 
arbeidsfolk 

Endringsforslag 

Endre kulepunkt linje 100 til 
"Auke rammer og 
tilskotsordningar som på 
enklare vis bidreg til at 
private kan gjennomføre 
gode energi og klimatiltak i 
eigen bustad." 

Line 
Furubotn 
Storum 

Bjørnafjorden 
Arbeidarparti 

 
Redaksjonskomiteens innstilling 
til nytt kulepunkt som erstatter 
eksisterende kulepunkt på linje 
100:  
 

- At auka tilskot til Enova 
gjer at fleire 
hushaldningar med 
vanlige og lavere 
inntekter kan 
gjennomføre gode energi 
og klimatiltak (ENØK) i 
eigen bustad 

Fra redkom Redaksjonskomiteen innstiller på at ordet «Mangelfull» fjernes fra teksten på linje 130. Dette er 
en redaksjonell endring i en språkfeil.  
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(ikke sendt inn i 
skjema) 

Fra redkom 
(ikke sendt inn i 
skjema) 

Redaksjonskomiteen innstiller på at følgende legges inn som nytt delkapittel under uttalelse 
om helsepolitikk, inn mellom linje 537 og 538:  
Styrking av tilbodet til personar med rus og psykiske lidingar 
Vestland Arbeidarparti ber regjeringa og stortinget ta større ansvar for tilbodet til personar med 
rus og psykiske lidingar. Døgnbehandling må styrkast, nedlegging av plassar stoppast, og 
kommunane må få meir ressursar og kompetanse for å møte behova til denne pasientgruppa. 
Samtidig må lavterskeltilbod innan psykisk helse byggjast ut og styrkast i samarbeid med 
ideelle aktørar. 
Dei siste åra har tilbodet blitt svekka med færre døgnplassar, kortare opphald og nedlegging av 
institusjonar. Dette har ført til mangel på kvalifisert helsepersonell og for dårleg kapasitet i 
kommunane. Konsekvensane ser vi i fleire tilfelle av vald og kriminalitet, der personar med 
ubehandla rus- og psykiske lidingar er involverte. Dette rammar både dei som treng hjelp, 
pårørande og storsamfunnet. For å sikre eit betre og meir samanhengande tilbod må 
kommunane og spesialisthelsetenesta samarbeide tettare.  
  
Vestland Arbeidarparti krev: 

• Stans i nedlegging av døgnplassar og styrking av behandlingstilbodet. 
• Auka ressursar og kompetanse i kommunane. 
• Utbygging av lavterskeltilbod og på sikt lovfeste tilbodet samt tett samarbeid med 

ideelle aktørar. 
• Utvikle tenester i samarbeid mellom spesialisthelsetenesta og kommunehelsetenesta, 

slik at pasientane opplever eit heilskapleg, føreseieleg og samanhengande 
behandlingsforløp.Innføring av nasjonale behandlingsretningslinjer for psykisk helse og 
rus. 

• Boligsatsing for å sikre eigna butilbod til personar med langvarige behov. 
 

Arbeidarpartiet må også jobba for at det er eigne avdelingar på sjukehus for barn og unge med 
komplekse problem, spesielt innan rus og psykiatri. I dag er Akuttposten for barn og unge på 
Haukeland til dømes, det einaste tilbodet innan psykiatri som tek ofte imot ungdom. 
Akuttposten manglar behandlingstilbod for barn og unge. Problemet er at barn og unge er ‘for 
sjuk' for barnevernet, men ikkje har noko ideelt tilbod på akutten. Det mest problematiske er at 
dei siste 5 åra har barn og unge enda på tryggingsposten på Sandviken for vaksne. Me treng eit 
passande tilbod for barn og unge med rus og psykiatri, tilsvarande det som er for vaksne på 
Sandviken.  
  
Det er heller ikkje eit eige institusjonelt behandlingstilbod for barn og unge med 
eteforstyrringar, men stadig fleire ungdommar utviklar eteforstyrringar. Ungdom hamnar i akutt 
psykiatrien utan korrekt kompetanse eller tid til behandling.  
  
Vestland Arbeiderparti vil derfor: 

• At det blir etablert eit eigna langtids behandlingstilbod for barn og unge med komplekse 
utfordringar med rus, åtferd og psykisk helse. i Vestland innan 2028. 

• At det blir etablert eit eigna langtids behandlingstilbod for unge med alvorlege 
eteforstyrringar i Vestland, innan 2028 

 

Fra redkom 
(ikke sendt inn i 
skjema) 

Redaksjonskomiteen innstiller på at: 
Setningen på linje 591-592 «Når det ferdigstillast vil Griegkvartalet, ein kraftfull arenaklynge, 
realiserast.» fjernes fra brødteksten da setningen er feil (Griegakademiet og Griegkvartalet 
blandes). For øvrig vises det til kulepunkt på linje 607 som omhandler begge prosjektene.  
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Fra redkom 
(ikke sendt inn i 
skjema) 

Redaksjonskomiteen innstiller på at: 
«Festspillene» tilføyes på linje 605. Kulepunktet blir da: 

- Arbeide for at regjeringa prioriterer viktige kulturinstitusjonar utanfor hovudstaden i 
kommande budsjett blant desse Kode, Bergen Filharmoniske Orkester, Bergen 
Nasjonale Opera og Festspillene. 

Endringsforslag 

Forslag 86 i innkomne 
forslag som er oversendt 
redkom: UX Idrett og kultur 
l578: Vestland arbeiderparti 
foreslår i likhet med 
partiprogrammet nasjonalt, 
nemlig å fortsette arbeidet 
med å ta ned etterslepet på 
idrettsanlegg, og jobbe for at 
idretten har forutsigbare 
rammevilkår som stimulerer 
til nybygging og gi full og 
regelstyrt 
momskompensasjon til 
klubber som bygger anlegg. 
Linje 3479, 3480 og 3481 fra 
partiprogrammet.  
Vestland Arbeiderparti ber 
regjeringen (vurdere å) 
innføre en 
rentekompensasjonsordning 
for bygging av idrettsanlegg. 
Handlingsrommet til 
kommunar og 
fylkeskommunar har blitt 
mindre og desto viktigere er 
det med ordninger som 
garanterer fortgang for 
kostnadskrevende anlegg 
som for eksempel is og 
svømmeanlegg. Vestland 
arbeiderparti foreslår at 
større kostnadskrevende 
anlegg kan komme på en 
søkbar ordning som igjen 
sikrer at hele køen til 
spillemiddelordningen 
samlet sett går ned. 

Sandrino 
Arenas  

Arbeiderpartiet 
i Bergen 

Redaksjonskomiteen innstiller på 
at hele delkapittel «Spelemidler», 
linje 608-618 erstattes med:  
 
Finansiering av idrettsanlegg 
Vestland er det fylket i landet 
med aller størst søknad om 
spelemidlar til anlegg og utstyr. 
Det er store skilnadar mellom 
fylka på kor lang tid det går å få 
tildelt spelemidlar. Vestland er 
mellom dei fylka med lengst 
ventetid, eit gjennomsnitt 
mellom 3 og 4 år. Dette er 
krevjande for både kommunar og 
frivilligheit, som skal byggje og 
drifte, då behovet for både nye og 
oppgraderte anlegg i Vestland er 
stort. Handlingsrommet til 
kommunar og fylkeskommunar 
har blitt mindre, og desto 
viktigare er det med ordningar 
som garanterar fortgang for 
kostnadskrevjande anlegg. Dette 
gjeld alle typar anlegg, også 
symjebasseng som skal sikre 
lovpålagt opplæring.  
Vestland Arbeidarparti vil:  
• Fortsette arbeidet med å 
ta ned etterslepet på 
idrettsanlegg, og jobbe for at 
idretten har føreseielege 
rammevilkår som stimulerer til å 
byggje nytt.  
• Gje full og regelstyrt 
momskompensasjon til klubbar 
som byggjer anlegg. 
• Innføre ei 
rentekompensasjonsordning for 
bygging av idrettsanlegg.  
• At større 
kostnadskrevjande anlegg kan 
komme på ei søkbar ordning som 
igjen sikrar at heile køen til 
spelemiddelordninga samla sett 
går ned. 
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Endringsforslag 

Spelemidlar 
Linje 609-616 består(halve 
linje 616 består.) 
Endring på linje 616, 617 og 
618 byttes ut med følgende: 
 
"Vestland arbeiderparti 
foreslår i likhet med 
partiprogrammet nasjonalt, 
nemlig å fortsette arbeidet 
med å ta ned etterslepet på 
idrettsanlegg, og jobbe for at 
idretten har forutsigbare 
rammevilkår som stimulerer 
til nybygging og gi full og 
regelstyrt 
momskompensasjon til 
klubber som bygger anlegg. 
Vestland Arbeiderparti ber 
regjeringen (vurdere å) 
innføre en 
rentekompensasjonsordning 
for bygging av idrettsanlegg. 
Handlingsrommet til 
kommunar og 
fylkeskommunar har blitt 
mindre og desto viktigere er 
det med ordninger som 
garanterer fortgang for 
kostnadskrevende anlegg 
som for eksempel is og 
svømmeanlegg. Vestland 
arbeiderparti foreslår at 
større kostnadskrevende 
anlegg kan komme på en 
søkbar ordning som igjen 
sikrer at hele køen til 
spillemiddelordningen 
samlet sett går ned." 

Sandrino 
Arenas 

Arbeiderpartiet 
i Bergen 

Redaksjonskomiteen viser til 
forslaget over om nytt delkapittel 
til erstatning for kapittel om 
spelemidlar.   

Endringsforslag 

Legge til kulepunkt på linje 
638: 
- Innføre gratis idrettstilbud 
for alle unge 

Noah 
Sellevoll Vestland AUF 

Redaksjonskomiteen innstiller på 
at følgende legges til som nytt 
kulepunkt på linje 638:  

- Styrke ordningene for 
refusjon av treningsavgift 
slik at alle barn får 
muligheten til å delta i 
idrettsaktiviteter 

Fra redkom 
(ikke sendt inn i 
skjema) 

Redaksjonskomiteen innstiller på at følgende legges inn som nytt kulepunkt mellom 823 og 
824: 

- At de norske utslippene kuttes med 60% innen 2035 
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Endringsforslag Stryke linje 843 og 847 
Per Jarle 
Kosior 
Valvatne 

Stord 
Arbeiderparti 

Redaksjonskomiteens innstilling:  
 
843:  
Kulepunktet endres til:  
Innføra ei "markalov" som gir dei 
andre storbyane tilgang på dei 
verkemidla som Oslo har for 
effektiv sikring av bynære 
område med verdi for natur og 
friluftsliv. 
 
847:  
Dissens 
Komiteens flertall (Siri, Nils 
Petter, Kamilla, Per Harald, 
Karianne, Anette, Siri, Benjamin):  
Kulepunktet strykes 
 
Komiteens mindretall (Inge 
Christin, Noah, Even, Richard, 
Fauzia): 
- Forby utbygging av nye hyttefelt 
 

Endringsforslag Slette linje 847, forby 
utbygging av nye hyttefelt 

Michael 
Iversen  

Kvam 
Arbeiderparti 

Se over. 
 
 

Endringsforslag 

Linje 846: Oppretta ein 
kommunal og 
fylkeskommunal 
tilskuddsordning, for rydding 
av natur og strandrydding for 
plast og søppel. 

Espen 
Cornell 
Jacobsen 

Øygarden 
Arbeiderparti 

Redaksjonskomiteens innstilling: 
Forslaget avvises.  

Fra redkom 
(ikke sendt inn i 
skjema) 

Redaksjonskomiteen innstiller på at følgende legges inn som nytt kulepunkt mellom linje 851 
og 852:  

- At verna vassdrag skal ha varig vern mot videre utbygging av vannkraft. 

Endringsforslag 

Legge til kulepunkt på linje 
1068: 
 
- At Norge skal innføre 
moratorium på utvinning av 
havbunnsmineraler til man 
har mer kunnskap om 
konsekvensene av gruvedrift 
på havbunnen 
- Mineraler og metaller som 
trengs i den grønne 
omstillingen må primært 
hentes gjennom sirkulær 
økonomiske løsninger hvor 
redusert forbruk, nye 

Noah 
Sellevoll Vestland AUF 

Linje 1065-1067 - Dissens. 
 
Komiteens flertall (Siri, Nils, 
Kamilla, Per Harald, Karianne, 
Anette): 

- Avvente oppstart med 
gruvedrift på havbotnen 
fram til vi har eit 
tilstrekkeleg 
kunnskapsgrunnlag til å 
evaluera effektane av ein 
slik industri på miljø og 
biomangfald i hava. 
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teknologier og gjenbruk er 
sentrale elementer 

Komiteens mindretall (Noah, 
Even, Richard, Fauzia, Inger 
Christin):  

- At Norge skal innføre 
moratorium på utvinning 
av havbunnsmineraler til 
man har mer kunnskap 
om konsekvensene av 
gruvedrift på havbunnen 

- Mineraler og metaller 
som trengs i den grønne 
omstillingen må primært 
hentes gjennom sirkulær 
økonomiske løsninger 
hvor redusert forbruk, 
nye teknologier og 
gjenbruk er sentrale 
elementer 

Endringsforslag 
Linjenummer 1149 - endre til 
"Å prioritere liv og helse 
først" 

Line 
Furubotn 
Storum 

Bjørnafjorden 
Arbeidarparti 

Redaksjonskomiteen viser til at 
punktene som er listet opp er de 
overordnede målene for 
samferdselspolitikken som ble 
behandlet på et eget 
representantskap om dette i 
2024.  
 
Redaksjonskomiteen innstiller 
derfor på å avvise forslaget.  

Endringsforslag 

Linje 1154 Nytt kulepunkt 
"Klima og natur må vega 
svært tungt i bygging av alle 
samferdselsprosjekt" 

Line 
Furubotn 
Storum 

Bjørnafjorden 
Arbeidarparti 

Redaksjonskomiteen viser til at 
punktene som er listet opp er de 
overordnede målene for 
samferdselspolitikken som ble 
behandlet på et eget 
representantskap om dette i 
2024.  
 
Redaksjonskomiteen innstiller 
derfor på å avvise forslaget. 

Endringsforslag 

Linje 1154 Nytt kulepunkt 
"Prioritere veivedlikehald og 
opprustning av eksisterande 
vegnett" 

Line 
Furubotn 
Storum 

Bjørnafjorden 
Arbeidarparti 

Redaksjonskomiteen viser til at 
punktene som er listet opp er de 
overordnede målene for 
samferdselspolitikken som ble 
behandlet på et eget 
representantskap om dette i 
2024.  
 
Redaksjonskomiteen innstiller 
derfor på å avvise forslaget. 

Fra redkom Redaksjonskomiteen innstiller på at «(E39 Nordhordalandstunellen)» legges inn i kulepunkt på 
linje 1243 slik at kulepunktet blir:  
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(ikke sendt inn i 
skjema) 

- Prosjektet Vågsbotn-Klauvaneset (E39 Nordhordalandstunellen)  sikrast oppstart så 
snart reguleringsplan er ferdig vedteken. 

Fra redkom 
(ikke sendt inn i 
skjema) 

Redaksjonskomiteen innstiller på at følgende tas inn som nytt kulepunkt mellom linje 1246 og 
1247:  

- At E39 Hafstadfjelltunellen sikres oppstart så snart som mogleg 

Fra redkom 
(ikke sendt inn i 
skjema)  

Redaksjonskomiteen innstiller på at følgende legges til på linje 1297 under kapittel med 
brødtekst om samme tema: 
Vestland Arbeidarpartiet vil: 
• Sikre heimlevering av post minst ein gong i veka for alle, med unntak for dei som vel 
hentepunkt. 
• Utvikle Dørterskeltenesta raskt for å hjelpe sårbare grupper som eldre, menneske med 
nedsett funksjonsevne og låg digital kompetanse. 
• Hindre avvikling av det landsdekkande postnettverket, og sikre at posttenester er 
tilgjengelege for alle. 

Fra redkom 
(ikke sendt inn i 
skjema) 

Redaksjonskomiteen innstiller på ein heilskapleg endring av delkapittelet «Skattesystemet».  
 
Brødteksten i linje 1306-1319vert endra til (endringar/tillegg i fet skrift):   
Vestland Arbeidarparti meiner det må gjerast ei omlegging av skattesystemet i Noreg. Arbeidet 
bør ta utgangspunkt i NOU 2022:20 (Et helhetlig skattesystem) og ha mål om eit breitt 
fleirpolitisk skatteforlik i Stortinget. Arbeidarpartiets skatteløfte slår fast at det samla 
skattenivået skal vera det same både for privatpersonar og for norske bedrifter. Dette sikrar 
stabilitet for folk og gir føreseielege investeringsvilkår for næringslivet. Ved gjennomgang og 
evt. inngåing av eit breitt skatteforlik, er det viktig at ein finn fram til løysingar som styrkar dei 
med låg inntekt gjennom redusert inntektsskatt og samstundes skjermar utsette grupper for 
utilsikta konsekvensar av for eksempel formuesskatt, til dømes med auka botnfrådrag for å 
skjerma pensjonistar og eigarar av oppstarts- og småbedrifter og redusert aksjerabatt. 
Sjølv om det samla skattenivået skal vera uendra, kan det ved gjennomføring av omfordelande 
skattepolitiske grep, vera naudsynt med kompenserande tiltak og skattar innom andre delar av 
skattesystemet, for å finansiere omfordelinga.  
 
Alle kulepunkt utgår under delapittelet. Kulepunktene på 1320-1321 (inntektsskatt) og 1322-
1325 (formuesskatt) ansees ivaretatt i brødteksten og utgår som egne kulepunkt. Kulepunkt på 
1330-1331 (kortidsutleie) foreslås flyttet og behandlet under delkapittel om skatt avgift og 
fradrag. Kulepunkt 1326-1331 om arveavgift utgår og erstattast av dissens om tillegg til 
brødteksten.  
 
Dissens om arveavgift:  
Komiteens fleirtal ((Barane, Hussain-Wiik, Jakobsen, Johansen, Karlsen, Sellevoll, Storevik, 
Sørland) ønsker å legge til følgande setning på slutten av den reviderte brødteksten; 
Det kan vurderast ei kompenserande arveavgift (generasjonsskatt) med progressiv utforming 
og eit høgt botnfrådrag. 
 
Komiteens mindretal (Norberg, Sandvik, Støyva, Torvanger) vil ikkje ta inn setninga om 
arveavgift. 
 

Fra redkom 
(ikke sendt inn i 
skjema) 

Redaksjonskomitteen innstiller på at kulepunkt om kortidsutleie tas inn på linje 1365: 

• Korttidsutleige 
o Strengare skattereglar ved korttidsutleige av sekundær og tertiærbustad 
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Endringsforslag 

Legge til kullepunkt "Fjerne 
skolepenger for studenter 
utenfor EU/EØS i høyere 
utdanning" i UX - 
Skulepolitikk, høgare 
utdanning og forsking på 
linje 1449. 

Ole 
Svendsen 

Arbeiderpartiet 
i Bergen 

Redaksjonskomiteens innstilling 
er at følgende tas inn som nytt 
kulepunkt mellom linje 1449 og 
1450:  
Fjerne skolepenger for studenter 
fra land utenfor EU/EØS i høyere 
utdanning i Norge. 

Endringsforslag 
Endre tekst på linje 1463 og 
1464 - stryke "de 
veletablerte" 

Inga 
Margrethe 
Fagerbakke 

Stord 
Arbeiderparti 

Redaksjonskomiteens innstilling:  
Forslaget støttes, ordet 
«veletablerte» strykes fra teksten 
på linje 1464. 

Endringsforslag 

Legge til kulepunkt på linje 
1508: 
- Innføre gratis 
pensumbøker på norske 
universiteter 

Noah 
Sellevoll Vestland AUF 

Redaksjonskomiteens innstiller 
på følgende kulepunkt:  

- Det skal leggast opp til ei 
ordning på kjøp, sal og 
byte av pensumbøker 
nær studenten. 
Pensumlitteratur skal 
vera billig og helst gratis 

 
 
 

Opprettholde 
forslag 

Sak 34 frå Sunnfjord AP vert 
oppretthalden 

Ove 
Farsund 

Sunnfjord 
Arbeiderparti 

Redaksjonskomiteens innstilling: 
Forslaget avvises 

Opprettholde 
forslag 

Ønsker å opprettholde 
Forslag nr. 100 - og sende 
dette til red.kom 

Jannicke 
Clarke  

Askøy 
Arbeiderparti 

Redaksjonskomiteens innstilling: 
Forslaget avvises 

Opprettholde 
forslag 

Sak 114, ber 
redaksjonskomiteen ta 
stilling til saka 

Trine 
Lindborg 

Bjørnafjorden 
Arbeidarparti 

Redaksjonskomiteen viser til 
endrede formuleringer i 
innstillingen, og til at forslaget nå 
anses å være helt eller delvis 
ivaretatt i uttalelsene 

Endringsforslag 

Forslag 119. 
Vestland Ap vil prioritere 
vern om landskap, 
naturmangfold og friluftsliv 
høgt, og seier NEI til 
utbygging av 
vindkraftanlegg. 

Marit 
Bjånes 
Bjørneklett 

Masfjorden 
Arbeiderparti 

Redaksjonskomiteens innstilling: 
Forslaget avvises 

 


